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18/159 sjednica Vijeća HLJK-a  

 

Vijeće Hrvatske ljekarničke komore na svojoj je sjednici dana 24. svibnja 2022.  raspravljalo i 

donijelo odluke o: 

 

✓ Izvješću Predsjednice Komore o radu Komore od prošle sjednice Vijeća,  

✓ oslobođenju od plaćanja naknade i storniranju računa za edukaciju „Cijepljenje djece 

i mladih protiv COVID-19 - zaštita od bolesti i posljedica, protuepidemijski, 

psihološki i društveni doprinos“, 

✓ oslobođenju od plaćanja naknade i storniranju računa za bodovanje predavanja s 3. 

Kongresa KoKoZ-a i 5. hrvatskog kongresa Medicinskog prava, 

✓ oslobođenju od plaćanja naknade za bodovanje stručnih usavršavanja u organizaciji 

Sekcije farmaceuta i medicinskih biokemičara HKLD-a za 2022. 

✓ prijedlogu HZTM – dozvola za izradu galenskih parenteralnih pripravaka, 

✓ razrješenju Mate Knezovića, mag. pharm. iz Povjerenstva za ekonomska pitanja, 

✓ donaciji lijekova Udruzi za razvoj kreativnih radionica i kvalitete življenja osoba s 

invaliditetom, 

✓ donaciji financijskih sredstava za kupovinu naočala korisnici Udruge za pripomoć 

osobama s invaliditetom RH, 

✓ vremenu, mjestu i dnevnom redu Glavne skupštine HLJK, 

✓ popustu na Ljekarničke priručnike, 

✓ izmjeni načina izdavanja lijekova za liječenje hemofilije, 

✓ zapošljavanju na radno mjesto „poslovni tajnik-administrator“, 

✓ brisanju magistara farmacije iz Registra članova HLJK, 

✓ automatizaciji i restrukturiranju poslovnih procesa ureda Komore; 

✓ izmjenama Pravilnika o radu Komore; 

✓ cijeni Ljekarničkih priručnika; 

✓ podnesku Hrvatskog farmaceutskog društva.  

 

• Predsjednica Komore Ana Soldo, izvijestila je članove Vijeća Komore o radu Komore 

od prošle sjednice Vijeća s posebnim naglaskom na: 

Zakon o ljekarništvu – Ministarstvo zdravstva je zbog sporosti procesa rada radne skupine 

za izradu Zakona o ljekarništvu produžilo rokove za izradu Zakona. Na zadnjoj je sjednici 

radne skupine predložen i usvojen rok za slanje Zakona u Sabor i to 30. listopada 2022. 

Posljedica izmjene roka slanja Zakona u saborsku proceduru je promjena roka za 

izglasavanje Zakona na 01. siječnja 2023. kao najraniji mogući rok s obzirom na potrebnu 

proceduru prvog i drugog čitanja. 

Hrvatska ljekarnička komora je organizirala sastanak na Ministarstvu gospodarstva kako 

bi se otvorila tema rješavanja problema obveze javne nabave  lijekova i ostalih proizvoda 

za ljekarne kojima je osnivač lokalna samouprava. Zaključeno je da će sve strane ispitati 

mogućnosti koje su predviđene Zakonom o javnoj nabavi. 
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Hrvatska ljekarnička komora predložila je magistre farmacije kao predstavnike u radne 

skupine za provedbu projekata Nacionalnog plana za oporavak i otpornost. Predviđeni su 

sljedeći projekti u kojima će Hrvatska ljekarnička komora imati svoje predstavnike: 

- Centralna priprava svih parenteralnih pripravaka u 8 hrvatskih bolnica 

- Uvođenje sustava raspodjele jedinične terapije u 40 hrvatskih bolnica 

- Digitalizacija puta lijeka kroz zdravstvene ustanove na sekundarnoj i tercijarnoj razini 

zdravstvene zaštite 

- Izrada sustava praćenja i preveniranja nestašica lijekova u Hrvatskoj 

- Uvođenje sustava praćenja ishoda liječenja izvanbolničkih pacijenata s naglaskom na 

kronične pacijente u  javnim ljekarnama 

- Uvođenje usluge mobilne ljekarne u primarnu zdravstvenu zaštitu. 

Hrvatska ljekarnička komora poslala je Hrvatskom zavodu za zdravstveno osiguranje dopis 

kojim traži žurno rješavanje plaćanja prema ljekarnama koji su se pomakli na preko 200 

dana dugovanja. HZZO smatra da će rebalansom državnog proračuna moći nadoknaditi 

dugovanja ljekarnama 

Ana Soldo obavijestila je članove Vijeća o suradnji s Hrvatskom agencijom za lijekove i 

medicinske proizvode te o radu ureda i povjerenstava Komore. 

 

Nakon izlaganja, Ana Soldo otvorila je raspravu o izvješću.  

 

Mate Portolan navodi da zbog kasne dostave Izvješća Predsjednice o radu Komore, vrlo često 

nije moguće pripremiti prijedloge za dopunu Dnevnog reda, odnosno dodatna pitanja po 

Izvješću. Ana Soldo objašnjava da je njezina namjera pri pisanju izvješća obuhvatiti što više 

aktualnosti prije same sjednice. Ana Soldo također navodi da može ubuduće poslati izvješće 

odmah s ostalim materijalima za sjednicu, a onda i dopunu izvješća ako se za to pokaže potreba. 

 

Mate Portolan  postavlja pitanje zašto Komora nije reagirala u postupku izmjene Zakona o PDVu 

kako bi se smanjio PDV za galenske i magistralne pripravke. 

Ana Soldo odgovara da je Komora pravovremeno reagirala prijedlogom za smanjenje PDVa za 

galenske i magistralne pripravke te tražila podrušku i HUPa i UPUZa po navedenom pitanju. 

Do takve izmjene nije došlo jer se galenski pripravci ne nalaze na listi lijekova HZZOa, te se kao 

rješenje navodi izrada Popisa galenskih pripravaka. 

 

Mate Portolan navodi da Komora treba o svim novoobjavljenim propisima koji se tiču 

ljekarništva upoznati članstvo kroz svoju mrežnu stranicu i newsletter. Posebno napominje 

donošenje Pravilnika o minimalnim uvjetima pružanja medicinske skrbi na brodovima o kojemu 

članstvo nije upoznato, a postoji potreba za donošenjem novog cjenika o takvoj usluzi. 

Ana Soldo odgovara da je u Komori osnovano povjerenstvo za izradu protokola opremanja i 

pregleda ljekarne na plovnim objektima i da to povjerenstvo priprema i prijedlog cjenika. Radi 

što bolje izrade novog prijedloga cijena, Komora je poslala upit o cijeni opremanja i pregleda 

brodskih ljekarni i prema Sloveniji, Italiji i Malti. 

Kad gore navedeno povjerenstvo izradi prijedloge, isti će biti dostavljeni Vijeću na razmatranje. 
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Na pitanje Mate Portolana o sve dužim rokovima plaćanja HZZOa te nezadovoljstvu ljekarnika 

zbog takve situacije, Ana Soldo odgovara da se pokušava u kontinuiranim razgovorima s 

HZZOm objasniti u kakvoj su situaciji ljekarne, a da se pritom pokušava spriječiti  donošenje 

novog pravilnika o cijenama lijekova koji je u svojim odredbama daleko nepovoljniji od sada 

važećeg. 

 

Katarina Štern Kasa napominje da se liječnici ne pridržavaju odredbi važećih pravilnika u vezi 

propisivanja većih količina narkotika treba na to izričito upozoriti. 

Ana Soldo navodi da e HZZO poslao obavijest liječnicima da su dužni pridržavati se odredbi 

važećih pravilnika o propisivanju narkotika i koje su posljedice. 

 

Članovi Vijeća su s 14 glasova „za“ prihvatili Izvješće Predsjednice Komore. 

 

• Komora je zaprimila zamolbu za vrednovanjem stručnog skupa pod nazivom 

„Cijepljenje djece i mladih protiv COVID-19- zaštita od bolesti i posljedica, protuepidemijski, 

psihološki i društveni doprinos“ u organizaciji Nastavnog zavoda za javno zdravstvo Primorsko-

goranske županije, Medicinskog fakulteta Sveučilišta Rijeka, Kliničkog bolničkog centra Rijeka, 

Doma zdravlja Primorsko-goranske županije. 

Provedeno je vrednovanje stručnog skupa te su dodijeljeni bodovi. 

Račun za vrednovanje edukacije je izdan na Nastavni zavod Primorsko-goranske županije. 

Nastavni zavod Primorsko-goranske županije nije platio račun te je naknadno dostavljeno 

očitovanje sa zamolbom za storniranjem računa navodeći razlog da je edukacija bila samo 

edukativnog karaktera bez ostvarivanja prihoda. 

 

Članovi Vijeća su s 13 glasova “za“ donijeli odluku o storniranju računa i oslobođenju od plaćanja 

naknade za bodovanje edukacije koju su organizirale gore navedene institucije  

 

• Hrvatskoj ljekarničkoj komori se obratila tvrtka AORTA koja je sa suorganizatorima 

u koje spada i Hrvatska ljekarnička komora, organizirala 3. Kongres KoKoZa i 5. hrvatski 

kongres medicinskog prava s međunarodnim sudjelovanjem u Rovinju od 01. do 03. travnja 

2022. 

Hrvatska ljekarnička komora dostavila je tvrtki AORTA račun za vrednovanje stručnog 

usavršavanja u iznosu od 2 100,00kuna. 

Kako se sudjelovanje na Kongresu ostvaruje putem kupnje paketa za sve komore u zdravstvu 

prema privilegiranim cijenama, a iznos kotizacije se koristi isključivo za podmirivanje troškova 

pripreme kongresa, izrade promotivnih materijala za sudionike kongresa, a Komora je jedan od 

suorganizatora tvrtka AORTA je podnijela zamolbu za da se stornira gore navedeni račun i 

oslobodi od plaćanja naknade za vrednovanje stručnog usavršavanja. 

 

Članovi Vijeća su s 13 glasova “za“ donijeli odluku o storniranju računa i oslobođenju od plaćanja 

za bodovanje predavanja s 3. Kongresa KoKoZ-a i 5. hrvatskog kongresa Medicinskog prava. 

 

• Članovi Vijeća Komore su s 13 glasova „za“ donijeli odluku kojom se Hrvatsko 
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katoličko liječničko društvo, Sekcija farmaceuta i medicinskih biokemičara oslobađa obveze 

plaćanja za bodovanje predavanja za 2022. godinu. 

 

• Vijeće je razmatralo podnesak koji je uputio Hrvatski zavod za transfuzijsku 

medicinu (HZTM). HZTM proizvodi nekoliko parenteralnih pripravaka koji nemaju rješenje o 

odobrenju za stavljanje u promet, već ih proizvodi za potrebe zdravstvenih ustanova temeljem 

suglasnosti Ministarstva zdravstva kao galenske pripravke. Prema Zakonu o lijekovima i Zakonu 

o ljekarništvu mogućnost izrade galenskih pripravaka imaju samo ljekarne i galenski laboratoriji. 

Parenteralni pripravci spadaju u lijekove velikog rizika i prema smjernicama EU trebaju se 

izrađivati isključivo u GMP uvjetima. HZTM je jedina zdravstvena ustanova u Hrvatskoj koja 

trenutno ima potvrdu izdanu od HALMED-a o provođenju dobre proizvođačke prakse (GMP) za 

izradu parenteralnih pripravaka. HZTM je državni zdravstveni zavod koji u opisu svoje 

djelatnosti, između ostalog, ima i proizvodnju infuzijskih otopina. 

HZTM predlaže da mu se u dijelu koji bi se odnosio isključivo na galenske parenteralne 

pripravke, iznimno dozvoli proizvodnja. 

HZTM predlaže Vijeću Komore da razmotri gore navedeni prijedlog te predloži odredbu koja bi 

se uvrstila u odredbe novog Zakona o ljekarništvu. 

Martina Šepetavc navodi da je Povjerenstvo za izradu galesnkih i magistralnih pripravaka pri 

Komori izradilo prijedlog za rješavanje gore navedene problematike te da se u zapisnicima 

navedenog povjerenstva može naći predloženo rješenje. 

 

Ana Soldo smatra da u ovom trenutku nije potrebno da Komora predloži rješenje navedenog 

problema, već predlaže članovim Vijeća da podrže prijedlog HZTM da izrađuje određene skupine 

galenskih parenteralnih pripravaka te da sami prelože odredbu koja bi to omogućavala. 

O prijedlogu HZTM ponovno bi raspravljalo Vijeće, a konačna odluka u nadležnosti je 

Ministarstva zdravstva. 

 

Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ prihvatili gore navedeni prijedlog. 

 

• Članovi Vijeća su s 15 glasova „za“ prihvatili zahtjev za razrješenjem Mate Knezovića 

iz Povjerenstva za ekonomska pitanja Hrvatske ljekarničke komore.  

Mate Knezović je dana 12. travnja 2022. Komori dostavio zamolbu za razrješenjem iz članstva 

Povjerenstva za ekonomska pitanja gdje je obavljao funkciju zamjenskog člana, a iz razloga što 

nije u mogućnosti redovito sudjelovati na sastancima zbog poslovnih obveza. 

Kako je Mate Knezović bio zamjenski član Povjerenstva za ekonomska pitanja, sukladno 

Pravilniku o radu povjerenstava Komore, ukoliko zamjenski član Povjerenstva na vlastiti zahtjev 

odustane od rada u Povjerenstvu prije isteka vremena na koji je imenovan, donosi se odluka o 

njegovu razrješenju bez imenovanja novog člana na navedeno mjesto.  

 

• Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ donijeli odluku kojom se Udruzi za 
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pripomoć osobama s invaliditetom  Republike Hrvatske donira iznos od 1 000,00 kuna (jedna 

tisuća kuna) za kupovinu bezreceptnih lijekova za potrebe korisnika Udruge. 

 

• Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ donijeli odluku kojom se Udruzi za  

pripomoć osobama s invaliditetom  Republike Hrvatske donira iznos od 1 000,00 kuna (jedna 

tisuća kuna) za kupovinu dioptrijskih naočala za Mariju Kuprešak, korisnicu Udruge. 

 

• Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ donijeli odluku o održavanju sjednice 

Glavne Skupštine Hrvatske ljekarničke komore za subotu, 09. srpnja 2022. u Zagrebu sa sljedećim 

dnevnim redom: 

1. Otvaranje sjednice Glavne skupštine, 

2. Izbor radnog predsjedništva, 

3. Imenovanje Verifikacijskog povjerenstva, zapisničara i ovjerovitelja zapisnika, 

4. Izvješće Verifikacijskog povjerenstva, 

5. Prihvaćanje zapisnika s prošle sjednice Glavne Skupštine, 

6. Izvješće predsjednice Komore o radu Komore, 

7. Izvješće Nadzornog odbora, 

8. Usvajanje završnog računa za 2021., 

9. Rasprava o strategiji razvoja ljekarništva, 

10. Rasprava o konačnom nacrtu prijedloga Zakona o ljekarništvu, 

11. Različito 

 

Točno mjesto i vrijeme održavanja sjednice naknadno će se potvrditi od članova Vijeća Hrvatske 

ljekarničke komore, a nakon dogovora sa zastupnicima Glavne skupštine. 

 

• Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ donijeli odluku o popustu od 20% za 

sljedeće priručnike: 

I. “LJEKOVITO BILJE I LJEKOVITE DROGE: farmakoterapijski, botanički 

 i farmaceutski podaci” autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića  

II. “LJEKARNIČKA PRAKSA: LJEKARNIČKA DJELATNOST, LIJEKOVI I 

RUKOVANJE LIJEKOVIMA” autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića  

III. “POTVRDE IDENTITETA: FARMACEUTSKE TVARI I LJEKOVITI PRIPRAVCI” 

autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića  

IV. “FARMACEUTSKI OBLICI: OPĆI PREGLED I OSNOVE ISPITIVANJA 

KAKVOĆE” autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića  

V. „LJEKARNIČKA PRAKSA: TERAPIJSKE DOZE I PRIMJENA LIJEKOVA“ 

autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića i Aleksandre Grundler Bencarić  

VI. „IDENTIFIKACIJA LJEKOVITIH DROGA: makroskopski, mikroskopski i 

histokemijski pregled“ autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića i Marine Kukalj Banović  

Popust na gore navedene priručnike odnosi se samo na članove Komore koji kupuju knjige za 

osobne potrebe. 
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Ovom Odlukom prestaje važiti Odluka o popustu na ljekarničke priručnike koju je Vijeće 

Komore donijelo na svojoj sjednici dana 21. siječnja 2014.  

 

• S obzirom na problem kontrole izdavanja lijeka za liječenje hemofilije, Ana Soldo 

obrazložila je prijedlog Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje kojim bi se izmijenio način 

izdavanja navedenog lijeka. Predlaže se da lijek nakon odobrenja od strane bolničkog 

povjerenstva, bude dostavljen u ljekarnu za određenog pacijenta pri čemu ga ljekarna preuzima i 

provjerava njegov status, ali se financijski za isti ne tereti. 

Navedeni stav službeno će se proslijediti prema Povjerenstvu za ekonomska pitanja te prema 

radnoj grupi u Hrvatskom zavodu za zdravstveno osiguranje koja će pripremiti konačni prijedlog 

za izdavanje lijeka za hemofiliju. 

 

Članovi Vijeća Komore su se s 13 glasova „za“ prihvatili prijedlog za novi način izdavanja lijekova 

za hemofiliju s tim da se ljekarna za isti financijski ne tereti. 

 

• Temeljem natječaja za radno mjesto „poslovni tajnik-administrator“ kojeg je objavila 

Hrvatska ljekarnička komora, a radi odlaska Vesne Perković u mirovinu, provedeni su selekcijski 

razgovori s kandidatima koji su se prijavili na natječaj za navedeno radno mjesto. 

Tijekom selekcijskog postupka ukupno su provedena 4 razgovora s kandidatima, a dvije 

kandidatkinje osobno su se putem ZOOM aplikacije predstavile članovima Vijeća. 

Nakon predstavljanja članovima Vijeća, članovi Vijeća su s 14. glasova „za“ donijeli odluku o 

zapošljavanju Sandre Burić na radno mjesto poslovni tajnik -administrator.  

 

O odluci će se obavijestiti izabrana kandidatkinja te će se dogovoriti datum početka rada ovisno o 

obvezama otkaznog roka na sadašnjem radnom mjestu. 

 

• Članovi Vijeća Komore su s 14 glasova „za“ donijeli odluku o brisanju magistara 

farmacije iz Registra magistara farmacije Komore. 

 

• Vijeće Komore  je na sjednici održanoj dana 17.03.2022. obavješteno o provedenoj  

automatizaciji, digitalizaciji i restrukturiranju poslovnih procesa ureda te o daljnjim planovima u 

svezi istog: 

 

Slijedom navedenog, tijekom 2021. planirane su manje nadogradnje generatora kojim bi se u 

potpunosti automatizirao postupak uplate članarina i unošenja bodova, a što bi omogućilo znatno 

jednostavnije i brže provođenje velikog dijela administrativnih poslova sukladno sa mogućnostima 

koje pruža suvremena informacijska tehnologija. 

 

Planirane izmjene u konačnici imaju za cilj postizanje veće efikasnosti ureda, bolje korištenje 

ljudskih resursa i njihovo preusmjeravanje na zahtjevnije i kompleksnije poslovne procese, radne 

obaveze i zadatke. 
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Implementiranjem izmjena više se ne iskazuje potreba za određenim poslovnim procesima koji su 

do sada zahtijevali značajno ulaganje ljudskih resursa. Navedeno se odnosi na radno mjesto 

ekonomski tehničar, o čemu je obaviještena Marina Bručić. 

 

Predlaže se Vijeću HLJK da razmotri ukidanje radnog mjesta ekonomskog tehničara te isplatu 

zakonski pripadajuće otpremnine za djelatnicu Marinu Bručić. 

 

Članovi Vijeća su nakon rasprave s 14 glasova „za“ donijeli odluku o ukidanju radnog mjesta 

ekonomskog tehničara na kojem radi Marina Bručić te odluku o isplati većeg iznosa otpremnine 

kod poslovno uvjetovanog otkaza za Marinu Bručić na način da se otpremnina računa u iznosu 1/3 

bruto plaće za svaku godinu provedenu u Komori. 

 

• Članovi Vijeća su nakon rasprave s 14 glasova „za“ donijeli Pravilnik o izmjeni  

Pravilnika o radu Hrvatske ljekarničke komore . 

Pravilnik o izmjeni Pravilnika o radu Hrvatske ljekarničke komore nalazi se u prilogu ovog 

zapisnika. 

• Članovi Vijeća su nakon rasprave s 14 glasova „za“ donijeli o cijeni sljedećih 

Ljekarničkih priručnika:  

I. “LJEKOVITO BILJE I LJEKOVITE DROGE: farmakoterapijski, botanički i farmaceutski 

podaci” autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića u iznosu od 300,00kn.  

 

II. “LJEKARNIČKA PRAKSA: LJEKARNIČKA DJELATNOST, LIJEKOVI I RUKOVANJE 

LIJEKOVIMA” autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića u iznosu od 300,00 kuna.  

 

III. “POTVRDE IDENTITETA:FARMACEUTSKE TVARI I LJEKOVITI PRIPRAVCI” autora 

prof. dr.sc. Vladimira Grdinića u iznosu od 300,00kuna.  

 

IV. “FARMACEUTSKI OBLICI:OPĆI PREGLED I OSNOVE ISPITIVANJA KAKVOĆE” 

autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića u iznosu od 300,00 kuna 

 

V. „LJEKARNIČKA PRAKSA:TERAPIJSKE DOZE I PRIMJENA LIJEKOVA“  

autora prof. dr.sc. Vladimira Grdinića i Aleksandre Grundler Bencarić u iznosu od 300,00 kuna 

 

Odluka o cijeni gore navedenih ljekarničkih priručnika nalazi se u prilogu ovog zapisinka. 

 

• Ana Soldo uvodno se očitovala na podnesak koji je dostavilo Hrvatsko farmaceutsko 

društvo te uz žaljenje da je njezin govor na zadnjoj sjednici Vijeća tako shvaćen, osporila navode 

iz podneska. Posebno je naglasila rad i suradnju s Darkom Takačem koji je dao izniman doprinos 

u rastu i razvoju Komore svojim stručnim znanjem i zalaganjem. Ana Soldo ističe da je potrebno 

razvijati suradnju između te dvije institucije, a na dobrobit magistara farmacije. U tom smislu 

predlaže da predstavnik Komore sudjeluje na sjednicama upravnog odbora HFDa. 
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Dario Briški također potvrđuje potrebu za dobrom i kvalitetnom suradnjom između HFDa i 

Komore te da će prijedlog Ane Soldo proslijediti Upravnom odboru. Dario Briški navodi da je na  

prošloj sjednici Vijeća predsjednica Komore neprimjereno govorila vezano za rad HFDa te 

naglašava da je više nego ikad potrebna konstruktivna suradnja dviju institucija s čim su se složili 

svi članovi Vijeća. 

 

S naglaskom i željom da se suradnja između HFDa i Komore poveća i poboljša, članovi Vijeća su 

podnesak HFDa primili na znanje.  

 


